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giellońskiego adw. W. Deńca był 
założycielem Stowarzyszenia Absol
wentów Uniwersytetu Jagiellońskie
go i przez 15 lat pełnił w niej 
funkcje prezesa Oddziału Gdańskie
go tej organizacji. Za swoją pracę 
w tym Stowarzyszeniu został od
znaczony „Złotą Odznaką SAUJ”.

Adw. Władysław Deńca, poczy
nając od swych lat studenckich, 
kiedy to był kilkakrotnie wybie
rany na prezesa Bratniej Pomocy 
Studentów Uniwersytetu Jagiellońs
kiego, cieszył się ogromną popular

nością wśród swych kolegów. Przez 
cały czas, aż do ostatniej chwili 
swojego życia, był człowiekiem peł
nym energii i twórczego zaangażo
wania zarówno w pracy zawodowej 
jak i społecznej, a zwłaszcza samo
rządowej. Żywo reagował na krzyw
dę ludzką, zawsze gotowy wyciąg
nąć pomocną dłoń do potrzebują
cego człowieka. Takim też na zaw
sze pozostanie w naszej pamięci.

adw. Zdzisław D ąbrow ski

I z b a  l u b e l s k a

1. E g z a m i n  a d w o k a c k i
w 19 8 7 r. W marcu 1987 r. 
odbył się egzamin adwokacki dla 
pięciorga aplikantów adwokackich 
Izby lubelskiej. Komisji Egzamina
cyjnej przewodniczył dziekan adw. 
Jan Czyżewski, a z ramienia Na
czelnej Rady Adwokackiej brał u- 
dział w sesji egzaminacyjnej adw. 
Witold Bayer z Warszawy. Poziom 
egzaminu i zakres wiadomości apli
kantów był dość wysoki. Troje 
aplikantów: Krystyna Nowicka,
Adam Kaznowski i Krzysztof Ka
miński uzyskało stopień bardzo do
bry, pozostałe dwie osoby — do
bry.

2. A d w o k a c k i  t u r n i e j  
t e n i s a  s t o ł o w e g o .  Staraniem 
Komisji Sportu i Rekreacji ORA 
w Lublinie zorganizowany został 
w sali klubowej RKS „Motor” w 
kwietniu br. turniej tenisa stoło
wego w dwóch kategoriach: o pu
char dziekana ORA — wyłącznie 
dla adwokatów i aplikantów adwo
kackich — i o puchar Okręgowej 
Rady Adwokackiej — w klasie 
otwartej dla pozostałych prawników.

Turniej ten, zorganizowany po raz 
pierwszy w Lublinie, wywołał zain
teresowanie nie tylko wśród adwo
katów, lecz również wśród radców 
prawnych i prokuratorów. Walki 
sportowe były bardzo zacięte i stały 
na dobrym poziomie, zwłaszcza 
między kilkoma adwokatami, którzy 
w przeszłości uprawiali tę dyscyp
linę sportu wyczynowo.

Zwycięzcą turnieju w obu kate
goriach został, zdobywając zarazem 
puchar dziekana ORA, adw. Zbig
niew Szewczyk (ZA Nr 6 w Lubli
nie), a zwycięzcą w grupie pozos
tałych prawników i zdobywcą pu
charu ORA został adwokat nie wy
konujący zawodu — radca prawny 
Zbigniew Lange. Trzecie miejsce 
zajął adw. Leszek Pasieczny (ZA 
Nr 1 w Kraśniku), a czwarte — 
adw. Zbigniew Pikuliński (ZA Nr 3 
w Lublinie).

3. S p o t k a n i e  k i e r o w n i 
k ó w i k s i ę g o w y c h  z e s p o 
ł ó w z c z ł o n k a m i  O k r ę 
g o w e j  R a d y  A d w o k a c k i e j .  
W dniu 11 kwietnia 1987 r. w sie
dzibie ORA odbyła się regulamino-
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wa narada kierowników zespołów 
adwokackich i księgowych z całego 
terenu Izby lubelskiej. Zebranie 
otworzył i dokonał wprowadzenia 
do dyskusji dziekan adw. Jan Czy
żewski. Następnie członkowie Rady: 
wicedziekan adw. Ireneusz Bie- 
niaszkiewicz, sekretarz adw. Mie
czysław Jurkiewicz i rzecznik dys
cyplinarny adw. Józef Blacha zło
żyli informację na temat prowa
dzonych przez siebie referatów dzia
łalności samorządowej, zwracając 
jednocześnie uwagę kierowników 
zespołów na zdarzające się błędy 
i uchybienia w pracy zespołów.

Część narady z księgowymi, poś
więconej wyłącznie sprawom finan
sowym, prowadził skarbnik adw. 
Czesław Pawełczak.

Członkowie prezydium ORA bar
dzo silnie akcentowali potrzebę 
zwiększenia działań dyscyplinar
nych adwokatów w zakresie przes
trzegania zasad etyki i godności 
zawodu, zwracali też uwagę na pra
widłowe gromadzenie środków na 
koncie 208 i zaapelowali o jak naj
szybsze uporządkowanie zdarzają
cych się tu i ówdzie nieprawidło
wości.

Dziekan ORA poinformował ze
branych o uchwale NRA co do ko
nieczności zwiększenia składki zes
połów adwokackich, a mianowicie: 
na rzecz Funduszu szkolenia apli
kantów — o 1%, a na rzecz NRA 
— o 0,3%.

W dyskusji, która okresowo przy
bierała nawet gorący, emocjonalny 
charakter, głos zabrali m.in. adw. 
adw.: Stanisław Mozgawa (Kraś
nik), Ryszard Piwiński (Lublin), 
Józef Rybka (Lubartów), Ferdy- 
nand Rymarz, Andrzej Śląski (Lub
lin), Maciej Stopczyński (Zamość)

i Jerzy Wołkanowicz (Puławy). Nie 
kwestionując potrzeby zwiększenia 
składki na rzecz Funduszu szkole
nia aplikantów, zwracano jednak 
uwagę na dotychczasowe już i tak 
bardzo duże obciążenie zespołów na 
rzecz organów samorządowych 
(14%) i w związku z tym zgłoszo
no wniosek o dokonanie pewnych 
działań oszczędnościowych, a mia
nowicie o przesunięcie 1% składki 
z Funduszu pomocy koleżeńskiej 
(dotychczas 3,55%), gdzie przy nie 
zmniejszonych dotychczasowych 
świadczeniach, znajdują się pewne 
rezerwy finansowe. Bardzo silnie 
akcentowano spadek poziomu obro
tów finansowych w Lublinie i Kraś
niku, sygnalizowano też nadmiar 
pracujących w tych miastach ad
wokatów (np. w Lublinie — 92). 
W związku z tym wysunięto postu
lat jeśli już nie obniżenia limitu 
zatrudnienia, to w każdym razie 
bezwzględnego przestrzegania do
tychczasowego stanu. Podnoszono, 
że nadmiar adwokatów wykonują
cych zawód w samym Lublinie oraz 
występujące jednocześnie trudności 
ekonomiczne u części adwokatów 
są przesłankami rodzącymi postawy, 
które nie licują z zasadami etyki 
i godności zawodu.

4. Z w y c z a j n e  Z g r o m a 
d z e n i e  c z ł o n k ó w  I z b y  
w 1 9 8 7 r. W dniu 25 kwietnia 
1987 r. dziekan ORA adw. Jan 
Czyżewski otworzył zwyczajne spra
wozdawcze Zgromadzenie adwoka
tów Izby lubelskiej.

Kadencyjne sprawozdanie z dzia
łalności ORA złożył dziekan adw. 
Jan C z y ż e w s k i ,  który skoncen
trował się na sprawach inwesty
cyjnych, mianowicie na zamierzonej 
budowie nowych i modernizacji
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starych lokali zespołowych oraz in
nych obiektów korporacyjnych (lo
kal ORA, Dom ¿Adwokata w Ka
zimierzu nad Wisłą). Drugim nur
tem^ wypowiedzi dziekana była po
garszająca się sytuacja ekonomicz
na zespołów, wyrażająca się w re
alnym spadku zarobków adwokatów.

Sprawozdanie z działalności Sądu 
Dyscyplinarnego złożył prezes tego 
Sądu adw. Andrzej Ś l ą s k i .  Mów
ca stwierdził, że w okresie spra
wozdawczym nie wpłynęła ani jed
na sprawa dyscyplinarna, natomiast 
w toku załatwiania są jeszcze trzy 
sprawy, pozostałe z poprzedniego 
okresu kadencyjnego.

Sprawozdanie z pracy Komisji Re
wizyjnej dożył jej przewodniczący 
adw. Piotr P y t k a .  Komisja Re
wizyjna, dostrzegając pogarszającą 
się sytuację ekonomiczną zespołów 
zaproponowała pewne pociągnięcia 
oszczędnościowe, które by osłaniały 
zespoły przed nadmiernymi skład
kami i obciążeniami. Między inny
mi postawiła ona wniosek o doko
nanie przesunięcia części środków 
finansowych z Funduszu samopo
mocy koleżeńskiej (gdzie przy nie 
zmniejszonych świadczeniach pows
tały pewne rezerwy) na Fundusz 
szkolenia aplikantów.

Następnie prezes Koła Seniorów 
adw. Adam J u r k i e w i c z  zrefe
rował propozycję zmian w regula
minie Funduszu samopomocy ko
leżeńskiej oraz wniósł o to, by 
Zgromadzenie upoważniło Radę do 
podwyższenia dotychczasowych
świadczeń, jeżeli pozwolą na -to 
środki finansowe. W kwestii zmian 
w regulaminie wypowiadali się i 
wnosili swoje uwagi adw. adw.: 
Walenty L i p i e c ,  Piotr P y t k a  i 
dr Henryk P o p i o ł e k .

Głos zabrał również przedstawi
ciel prezydium NRA adw. Witold 
B a y e r, który przekazał zgroma
dzonym pozdrowienia i życzenia 
owocnych obrad od naczelnego or
ganu adwokatury, a na prośbę ze
branych przedstawił informację o 
aktualnych tendencjach i kierun
kach w zakresie zwiększenia ogólnej 
liczby praktykujących adwokatów.

Na zakończenie obrad podjęto 
uchwały:
— o obniżeniu w okresie 1.V.1987 r. 

do 30.IV.1988 r. składki na rzecz 
FSK z 3,55% do 3,0%,

— o udzieleniu Radzie delegacji do 
podwyższenia górnej granicy 
świadczeń FSK w razie posia
dania na to środków finanso
wych,

— o udzieleniu Radzie delegacji do 
korektury planu rozmieszczenia 
adwokatów w razie podwyższe
nia — przez upoważnione do te
go władze — limitów zatrudnie
nia,

— o uchwaleniu poprawek do re
gulaminu FSK,

— o przeznaczeniu nadwyżki bud
żetowej na cele remontowe,

— o udzieleniu Radzie absoluto
rium.

5. A d w o k a c i  k o n t r a  p r o 
k u r a t o r z y .  Na wyzwanie pro
kuratorów do sportowej walki w 
piłce koszykowej stanęli adwokaci. 
Mecz i rewanż odbył się w maju 
1987 r. w Akademickim Ośrodku 
Sportowym w Lublinie, wzbudza
jąc ogromne zainteresowanie wśród 
przedstawicieli obu tych zawodów. 
Pierwsze spotkanie zakończyło się 
zwycięstwem adwokatów 37:32 
(15:14), w rewanżu lepsi okazali się 
prokuratorzy, którzy wygrali 50:40 
(22:18). Ferdynand  Rymarz


